

Die RespectResearchGroup (RRG) lädt Nachwuchswissenschaftler*innen (MA-Studierende, Promovierende und Postdocs) aller Fachrichtungen ein, sich über transdisziplinäre Grenzen hinweg über den Respektbegriff auszutauschen. Das diesjährige Kolloquium legt dabei einen Schwerpunkt auf Transdisziplinarität und Fragen des Respekts und wie diese unter dem Einfluss der digitalen Welt stehen. Als interaktiven Auftakt wird ein *Respektraum* Fragen des Respekts erfahrbar und diskutierbar machen (mehr auf www.respektraum.org).

Das Kolloquium bietet einen offenen Gedanken- und Fragensaustausch, um gemeinsam anregende multidisziplinäre Perspektiven für unsere individuellen Forschungsfragen zu erarbeiten. Die Präsentationen können Forschungsprojekte in jeglichem Stadium abbilden, von der ersten Idee oder einem "work in progress" bis zum Artikelentwurf (ca. 20 Min. + 20 Min. Diskussion).

Wenn Du an der Kolloquium teilnehmen möchtest, schreib uns **bis zum 1. Juni 2023** eine kurze Email an kolloquium@respectresearchgroup.org, mit folgenden Angaben: Eine kurze Vorstellung; Forschungsgebiet und Interessenfeld; eine Angabe, ob du vortragen möchtest, und ggf. ein Abstract und einen vorläufigen Vortragstitel.

Wann: 22.07.2023

Wo: Gästehaus der Universität Hamburg, Rothenbaumchaussee 34, 20148 Hamburg

Anmeldung: Bis zum 1. Juni 2023, Mail an: kolloquium@respectresearchgroup.org

Die *RespectResearchGroup* (RRG) ist eine interdisziplinäre Forschungsgruppe von Nachwuchswissenschaftler*innen, bei denen das Thema Respekt den gemeinsamen Dreh- und Angelpunkt der Forschung bildet. Unser Heimathafen ist die Universität Hamburg, darüber hinaus kooperieren wir national sowie international mit zahlreichen Forscher*innen verschiedener Institutionen. Promovierenden bieten wir abgesehen vom Büroarbeitsplatz in unseren Räumlichkeiten ein soziales Netzwerk sowie Raum für wissenschaftlichen Austausch, Inspiration und Unterstützung. Wir sind stets offen für neue Mitglieder, die sich aktiv in die Gruppe einbringen möchten. Das Kolloquium bietet eine gute Möglichkeit uns kennenzulernen. Mehr findest du unter: <https://respectresearchgroup.weebly.com/>, bei Fragen schreibe uns gerne an.

Die Veranstaltung wird unterstützt durch:



STIFTUNG
WELTWEITE WISSENSCHAFT
Gästehaus der Universität Hamburg



The FWO-project "The Epistemology of Big Data: Mathematics and the Critical Research Agenda on Data Practices"

R E S P E K T

R A U M

Respect

Transdisciplinary perspectives in digital times

22nd July 2023, Hamburg

The RespectResearchGroup (RRG) invites young researchers (MA students, doctoral candidates and postdocs) from all disciplines to exchange views on the concept of respect across transdisciplinary boundaries. This year's colloquium focuses on transdisciplinarity and questions of respect and how these are influenced by the digital world. As an interactive kick-off, a respect room will make questions of respect tangible and discussable (more at www.respektraum.org).

The colloquium offers an open exchange of ideas and questions in order to jointly develop stimulating multidisciplinary perspectives for our individual research questions. The presentations can depict research projects at any stage, from the initial idea or a "work in progress" to the draft article (approx. 20 min + 20 min discussion).

If you would like to take part in the colloquium, please send us a short email to kolloquium@respectresearchgroup.org by June 01, 2023 with the following information: A short introduction; research area and field of interest; a note whether you would like to present something and (in case you do), an abstract and preliminary title for your presentation.

When: 22.07.2023

Where: Gästehaus der Universität Hamburg, Rothenbaumchaussee 34, 20148 Hamburg

Registration: June 01th 2023, mail to: kolloquium@respectresearchgroup.org

The *RespectResearchGroup* (RRG) is an interdisciplinary research group and think tank for young academics, whose research interests touch upon and culminate in the topic of respect. We are located on the premises of the University of Hamburg but cooperate nationally and internationally with researchers from various institutions. Besides offering coworking spaces to PhD students, we also provide a network for academic exchange, feedback, and inspiration. We are open to new members who would like to actively engage in this research community. The colloquium offers a good opportunity to get to know us. You can find more at: <https://respectresearchgroup.weebly.com/>, if you have any questions, don't hesitate to get in touch.

The Event is supported by



STIFTUNG
WELTWEITE WISSENSCHAFT
Gästehaus der Universität Hamburg



The FWO-project "The Epistemology of Big Data: Mathematics and the Critical Research Agenda on Data Practices"

